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Abstract

This dissertation discusses the method of characteristics and 

waves normals used in finding the solutions of hyperbolic partial 

differential equations.

It is then applied to study the nature of  atmospheric pressure. 

Through the  waves generated by a heat source uniformly travelling 

in a The results for a point source are that three types of waves can 

propagate. These types are classified by ranges of source speed and 

frequency of emitted wave . One type  propagates horizontally , a 

second type propagates vertically and a  third type propagates in all 

directions .The reflection of waves by the ground surface is also 

considered for each of the three types.

The waves due to extended heat sources and the cut off 

frequencies of propagation of each type are also discussed.

(iii)



ةةةةة ةةةةة

يزات طريقة الرسالة هذه ناقشت مدة المم صة والأع جات الخا ستخدمة بالمو  الم

ية الجزئية التفاضلية المعادلت حل في من الزائد قت ثم و قة طب سة الطري  لدرا

 خط في بانتظام متحرك حراري مصدر من الصادرة الجوي الضغط موجات طبيعة

طبقات. ذي جوي غلف خلل أفقي

 من أنواع ثلثة انتشار إمكانية : نقطي حراري مصدر حالة في النتائج كانت    

جات نواع هذه ، المو صلة الأ سب مف صدر سرعة مدي ح تردد الم جات و  المو

منه. الصادرة

ًا ينتشر الأول  النوع ًا ينتشر الثاني والنوع أفقي سي نوع را ثالث وال شر ال  ينت

ًا الدراسة شملت وقد التجاهات كل في  الأرض سطح عند الموجات انعكاس أيض

الثلثة. الحالت في

ًا تم كذلك ممتده حرارية مصادر من المولده الموجات نقاش أيض طاع و  انق

أعله. المذكورة الأنواع من نوع لكل المصدر من المرسلة للموجات التردد مدي
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